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Hampl: Zvýšení úrokových sazeb by možná pomohlo 
Ještě jedno zvýšení úrokových sazeb v ČR by neuškodilo, možná pomohlo, řekl člen bankovní 

rady ČNB Mojmír Hampl. Ekonomické prostředí je z jeho pohledu více proinflační, proto by prý jedno 
zvýšení sazeb neuškodilo. Důvodem pro ještě jedno utažení měnové politiky je podle viceguvernéra 
situace v ekonomice, která "loni jela vyšší rychlostí, než je její povolená konstrukční rychlost, což gene-
ruje poptávkové tlaky". "Argumenty jsou ve prospěch i v neprospěch dalšího zpřísnění měnové politiky a 
situace je zatížena obrovskou mírou nejistoty," dodal. Hampl byl jediným členem bankovní rady, který 7. 
května hlasoval pro zvýšení úrokových sazeb o čtvrt procentního bodu, stejně jako na konci března.  

Sloučení eBanky s Raiffeisenbank platí  
Sloučení eBanky se společností Raiffeisenbank a zrušení eBanky bez likvidace nabylo právní 

moci. Právní účinky fúze nastanou dnem zápisu do obchodního rejstříku, což má podle sdělení nástup-
nické Raiffeisenbank nastat v průběhu třetího čtvrtletí, oznámila Česká národní banka. Správní řízení k 
této bankovní fúzi bylo zahájeno letos 21. února. V jeho průběhu bylo zjištěno, že obě banky splnily 
podmínky pro udělení předchozích souhlasů, doplnila ČNB.  

EKONOMIKA 

Ačkoli se zdá, že krize na finančních 
trzích odezněla, prezident Evropské centrální 
banky si to nemyslí. Naopak se obává inflační 
spirály. Prezident ECB Jean Claude Tri-
chet v pondělí 19. května varoval, že 
konec úvěrové krize ještě není v dohledu 
a trhy zažívají pokračující a velmi vý-
znamnou korekci. Zároveň odrazuje od 
uvolňování měnové politiky, která by 
mohla zvýšit inflaci. 

Trichet řekl, že pro centrální 
banky nyní musí být nejvyšší prioritou 
inflace. "Cenová stabilita a důvěra v ni je ve 
střednědobém výhledu tou nejlepší cestou, jak 
dosáhnout udržitelného růstu a vytváření no-
vých pracovních míst," řekl Trichet. Inflační 

tlaky se podle něj zvýšily kombinací růstu cen 
ropy a potravin. Trichet varoval vlády, aby 
nedělaly chybné kroky, a neriskovaly tak lavi-

novitý efekt inflace, který následoval 
poslední ropný šok v 70. letech 20. stole-
tí. Tehdejší rozhodnutí vlád podle něj 
vedly k dlouhodobé inflaci a masové 
nezaměstnanosti. 

Předminulý týden řekl šéf americké 
centrální banky Fed, že ozdravný proces 
si vyžádá nějaký čas. Optimističtější je 
ředitel Deutsche Bank Josef Ackermann. 

"Myslím, že se blížíme konci finanční krize. 
Ještě není úplně za námi, ale signály z USA jsou 
povzbuzující," řekl Ackermann podle serveru 
Financial Times. 

KOMENTÁŘE 

Vedení DIRECT Pojišťovny 
s posilou z GE Money 

Dne 12. května nastoupil jako 
finanční ředitel DIRECT Pojiš-
ťovny Roman Wojdyla. Přichází 
ze španělské pobočky GE Mo-
ney, kde působil ve funkci fi-
nančního ředitele a člena před-
stavenstva. V nové pozici bude 

zodpovědný za komplexní finanční řízení společ-
nosti a v budoucnu se stane rovněž členem před-
stavenstva DIRECT Pojišťovny. R. Wojdyla má 
dlouholeté zkušenosti z finančního sektoru, půso-
bil také v české pobočce GE Money Bank. 
Novým šéfem EBRD bude 
Němec Thomas Mirow  
Novým prezidentem Evropské banky pro obnovu 
a rozvoj (EBRD) byl zvolen náměstek německé-
ho ministra financí Thomas Mirow (55). Mirow 
byl kandidátem EU a jediným uchazečem o toto 
místo. Ve funkci nahradí Francouze Jeana Le-
mierra, kterému končí osmiletý mandát v červen-
ci. O funkci původně usiloval také guvernér 
ČNB Zdeněk Tůma. Neměl však dostatečnou 
podporu a ministři financí EU se na počátku 
března rozhodli doporučit na tento post Mirowa.  

LIDÉ 

Podle šéfa ECB krize ještě neskončila 
V květnovém vydání  
časopisu Bankovnictví  

se dočtete o… 
• korporátním bankovnictví v ČR 
• evropských hypotékách  
• bankovní pobočce budoucnosti 
• 10 letech cílování inflace 
• velkém potenciálu                   
privátního bankovnictví 
• call centrech a klientech bank 
• bezpečnosti IT v bankách 

Ukázkový výtisk zdarma a informace o předplatném 
získáte na tel. čísle 800 110 022  

nebo na http://bankovnictvi.ihned.cz. 
Časopis je také k dostání ve volném prodeji.  

Seznam prodejen: www.economia.cz/prodejny. 

 

Na adrese www.mopytv.cz lze od minu-
lého pondělí sledovat webovou televizi Modré 
pyramidy. Jako první stavební spořitelna v 
Evropě tak Modrá pyramida zahájila komunika-
ci se svými současnými i potenciálními klienty, 
kteří mohou na mopytv.cz sledovat reportáže 
nejen o novinkách a produktech Modré pyrami-
dy, ale také průvodce stavebním spořením a 
možnostmi financování bydlení.  

„Dnešní doba vyžaduje krátké, jasné a 
především vizuální informace a všechny tyto 
požadavky webová televize splňuje,“ říká André 
Léger, předseda představenstva a generální 
ředitel Modré pyramidy. „Reportáže umístěné 
na webové televizi nám umožňují oslovit naše 
zákazníky formou, která je pro ně nejvíce přija-
telná. Zkušební provoz televize jsme zahájili 
před třemi měsíci a z prvních zkušeností víme, 
že zájem o reportáže je opravdu vysoký,“ dodá-
vá Hana Vaněčková, ředitelka externí a interní 
komunikace Modré pyramidy.  

V současné době reportáže webové 
televize informují o produktech a novinkách 
Modré pyramidy. Během několika týdnů se 
mohou diváci této televize těšit na nový, origi-
nální formát. Byla totiž zahájena výroba „Aka-
demie Modré pyramidy“, která bude jednodu-
chým způsobem vysvětlovat princip stavebního 
spoření,  úvěrů a možnosti jejich využití pro 
financování koupě či opravy nemovitosti, ale i 
dalších bankovních a pojišťovacích produktů. 
Prostředníkem budou příběhy konkrétních ro-
din, které tento způsob financování využívají.  

Další součástí mopytv.cz budou repor-
táže vycházející z podnětů diváků. Týkat se 
budou zejména konkrétních řešení individuál-
ních otázek těch, kteří si s financováním  nevědí 
rady. Každý týden budou vznikat nové reportá-
že a Modrá pyramida očekává, že měsíčně  
mopytv.cz uvidí desetitisíce diváků. Ještě letos 
chce Modrá pyramida začít využívat webovou 
televizi v rámci interní komunikace. 

Modrá pyramida spustila  
vlastní webovou televizi  

BANKOVNÍ POBOČKA  
BUDOUCNOSTI 
Jak budou vypadat bankovní 
pobočky do pěti let jsme se 
dozvěděli v technologických 
laboratořích Accenture v jiho-
francouzské Sophii Antipolis.  

 

Čtěte více v květnovém čísle Bankovnictví.  

 

http://bankovnictvi.ihned.cz
http://www.economia.cz/prodejny
http://www.mopytv.cz
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ČNB: Deficit veřejných financí klesne na 1 % HDP  
ČNB ve své nové zprávě o inflaci odhaduje letošní deficit veřejných financí na 1 % HDP z před-

chozích 1,5 %. V roce 2009 by měl deficit činit 1,4 % oproti minulým odhadům 2,2 %. ČR by tak bez 
problémů plnila 3% maastrichtské kritérium deficitu veřejných financí. Loni deficit klesl na 1,6 %. 

PPF se uchází o koupi podílu ve firmě Polymetal  
Skupina PPF podnikatele Petra Kellnera se podle informací Hospodářských novin uchází o 

koupi podílu v těžební společnosti Polymetal, která je v Rusku největší v těžbě stříbra a druhá největší v 
těžbě zlata. Její dosavadní majitel, miliardář Sulejman Kerimov, se podle listu Vedomosti rozhodl prodat 
část svého balíku obnášejícího 74 procent všech akcií. PPF informaci odmítla komentovat. 

Mikroúvěr zatím poskytly stovky Čechů 
Stovky Čechů poskytly prostřednictvím internetového portálu MyELEN mikroúvěry lidem v 

rozvojovém světě v relativně malých částkách v celkovém objemu blížícím se 3 mil. Kč. Průměrná výše 
mikropůjčky se pohybovala okolo 7 tis. Kč. Pilotní verze portálu myELEN.com (my Electronic Loan 
Exchange Network) odstartovala loni v prosinci. Od té doby portál navštívilo přes 12 tisíc uživatelů.  

GE Money Multiservis Obchodník roku 2008  
Šestý ročník prestižního ocenění pro nejlepší obchodníky v ČR – GE Money Multiservis Ob-

chodník roku 2008 – bude zahájen 1. června. Kromě absolutního vítěze budou voleni nejlepší tuzemští 
obchodníci ve 12 kategoriích. Hlasování veřejnosti bude probíhat až do 30. září 2008. Jeho průběžné 
výsledky bude možné sledovat na internetových stránkách ocenění www.obchodnik-roku.cz. Oznámení 
konečných výsledků spolu s oceněním vítězů proběhne 8. října 2008. 

R. Dušek v EMPIRE   
Společnost EMPIRE rozšířila svůj account tým o 
Rostislava Duška, který bude mít na starosti 
klienty jako ČMSS, Telefónica O2 nebo UniCre-
dit Leasing CZ. Dušek, který rozšíří obchodní 
divizi, do EMPIRE přichází ze společnosti Tele-
fónica O2. Dušek bude mít v obchodní divizi na 
zodpovědnost především akvizici nových ob-
chodních příležitostí u nových zákazníků.  
Bank of America  
zvolila SAP 
Bank of America Corporation zvolila SAP ERP k 
integraci a podpoře svých interních finančních 
reportovacích systémů. Aplikace ERP, založená 
na flexibilním základu, poskytne globální ope-
rační systém ke zlepšení efektivity a podpoře 
dalšího růstu. SAP pomůže sjednotit a zjednodu-
šit finanční systémy banky, podpoří přesné analý-
zy a poskytne lepší přehled o procesech. Cílem je 
dosáhnout efektivnějších obchodních rozhodnutí.   
Pirátského SW neubývá 
Zatímco v EU je pirátství na ústupu, ve světě 
nelegálního softwaru naopak přibylo. V ČR míra 
pirátství stagnuje. Může za to zejména zvýšená 
poptávka po komerčním softwaru ze strany do-
mácích uživatelů, kteří si nelegální kopie opatřují 
nejčastěji přes internet. V českých počítačích je 
již druhým rokem nelegálně nainstalováno 39 % 
softwaru. ČR se sice opakovaně řadí mezi 30 
zemí s nejnižší mírou softwarového pirátství, ale 
ztráty tuzemského softwarového odvětví přitom 
představují 2,9 mld. Kč, což je o 253 mil. Kč 
více než v předchozím roce, uvádí protipirátská 
organizace BSA. V EU představuje průměrná 
míra pirátství 35 %. Celosvětová míra pirátství 
naopak vzrostla a dosahuje 38 %.  
EMPIRE opět partnerem  
golfových turnajů 

Společnost EMPIRE se pro 
rok 2008 stala titulárním 
partnerem turnajů EMPIRE 
Celebrity Golf Cup a EM-
PIRE Bank of the Green 
2008. Turnaj družstev ban-

kéřů EMPIRE Bank of the Green letos vstoupil 
do III. ročníku. Uskuteční se 27. srpna 2008, 
tradičně na golfovém hřišti u Karlštejna. Pro 
tento rok se přihlásil rekordní počet týmů, cel-
kem 16 družstev z bank působících na českém 
trhu. Titul nejlepší banky na golfových greenech 
obhajuje Raiffeisenbank, která staví na listinu 
hned dva týmy. Dvě družstva sestaví také GE 
Money a Citibank, zbývající banky bude repre-
zentovat standardně jeden tým.   

TECHNOLOGIE 

TOP Finance  
exkluzivní přehled 
výsledků finančního 
sektoru za rok 2007 
Společný projekt  
časopisu Bankovnictví  
a týdeníku Ekonom 
vyšel 22. května 2008 

Více informací na predplatne@economia.cz 
nebo na tel.: 800 11 00 22 

 

Společnost LEGENDOR spol. s r. o. Vás zve 28. května 2008 na seminář: 
NOVÝ ZÁKON O LEGALIZACI VÝNOSŮ Z TRESTNÉ ČINNOSTI  
VE VZTAHU K FINANČNÍM SUBJEKTŮM  
lektor: JUDr. Ing. Otakar Schlossberger, Ph.D.  
Účastníci semináře se seznámí s připravovaným zákonem proti tzv. praní špinavých peněz  
s důrazem na změny proti stávající právní normě. Probrány budou základní povinnosti  
bank a dalších finančních institucí v této oblasti a příklady podezřelých obchodů. 

Bližší informace na www.legendor.cz nebo na tel.: 224 247 268 
Mgr. Jitka Hauptvogelová, e-mail: hauptvogelova@legendor.cz 

BANKY 
BMS začne v Praze s kapitálem 600 mil. Kč 

Banka mezinárodní spolupráce (BMS), ruský podnik, který v dubnu získal licenci České národní 
banky, začne v Praze působit ve druhé polovině letošního roku se základním kapitálem 600 mil. Kč. 
Ředitelem první banky, kterou ruští majitelé dokázali zcela na zelené louce založit v Evropské unii, se 
stane Alexej Burchanov, dosavadní náměstek šéfa První česko-ruské banky Romana Popova.  

GE Money Bank klesl čistý zisk na 2,4 mld. Kč  
GE Money Bank loni kles čistý zisk o 17 % na 2,37 mld. Kč. O rok dříve banka vydělala 2,85 

mld. Kč. Celková aktiva banky naopak ke konci roku 2007 meziročně stoupla o 17 % na 85,3 mld. Kč. 
Čistý úrokový výnos bance loni stoupl o desetinu na téměř 5,5 mld. Kč. Čistý zisk z poplatků a provizí 
banka zvýšila o 14 % na 2,79 mld. Kč. Správní náklady vzrostly o více než 15 % na 3,8 mld. Kč.  

Na 90 % žadatelů o úvěr se zadlužuje opakovaně 
Po více než dvou letech výměny informací mezi Bankovním registrem klient-
ských informací a Nebankovním registrem klientských informací se hit-rate 
(pravděpodobnost nalezení žadatele o úvěr v databázi) zvýšil na 90 %. Tím se 
tento klíčový ukazatel kvality hlavních českých úvěrových registrů dostal na 
úroveň vyspělých evropských ekonomik. „Hodnota hit-rate 90 % znamená, 
že 90 % žadatelů o úvěr již v minulosti nějaký úvěr mělo. Z toho lze vyvodit 

dva závěry. Jednak že čeští zákazníci finančních institucí se začali chovat obdobně jako ti ze západní 
Evropy, jednak se díky vysoké naplněnosti registrů nebezpečí předlužení klienta u členů BRKI a NRKI 
velmi omezilo,“ vysvětlil Petr Kučera, výkonný ředitel firmy CCB–Czech Credit Bureau.  

T-Mobile a KB nabídnou společnou kreditní kartu 
Společnost T-Mobile a Komerční banka začaly nabízet kreditní kartu určenou pro tarifní zákaz-

níky mobilního operátora. Podobné produkty poskytuje i konkurence, například Telefónica O2 nabízí 
platební a kreditní kartu s věrnostním programem Benefit ve spolupráci se Citibank. Komerční banka 
chce do podzimu kartu nabídnout zhruba 800 000 zákazníků T-Mobilu a očekává, že si kartu aktivuje 
mezi 10 a 20 % z nich. T-Mobile Bonus karta je vázaná na věrnostní program operátora, v rámci kterého 
uživatelé sbírají body za mobilní služby nebo využívají zvýhodněné nabídky. Nově budou zákazníci 
moci sbírat body i za placení kartou u obchodníků. Za nasbírané body si pak můžou pořídit odměny z 
katalogu operátora. Bezúročné období je 76 dnů, vztahuje se na platby kartou i výběry z bankomatů. 

http://bankovnictvi.ihned.cz
http://www.obchodnik-roku.cz
mailto:predplatne@economia.cz
http://www.legendor.cz
mailto:hauptvogelova@legendor.cz
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Volksbank přináší řešení pro menší firmy 
Volksbank CZ spustila v květnu kampaň zaměřenou na malé a střední podniky. Cílovým skupi-

nám nabízí zvýhodněnou nabídku vedení firemního účtu s kontokorentem s úrokovou sazbou 6,97 % p.a. 
garantovanou na období jednoho roku v rámci programu „Komplexní řešení pro malé a střední firmy“. 
Bonusová nabídka čtyř produktů (Kontoúvěr, Investiční úvěr, Treasury limit a garanční linka) je doplně-
na bankovními službami na jeden rok zdarma a je platná do 31. srpna 2008. 

PS: pro živnostníky úvěr a kreditní karta zdarma   
Až do konce června platí akční nabídka Poštovní spořitelny pro živnostníky a menší firmy. Ban-

ka jim nebude účtovat poplatek za zřízení jakéhokoli úvěru. PS bude zdarma vydávat podnikatelům také 
kreditní karty, které budou rok osvobozeny od poplatku za vedení. Spořitelna již v březnu zvýhodnila 
vedení podnikatelských běžných účtů a všechna Postkonta poskytuje na půl roku zdarma. „Hned první 
měsíc po těchto úpravách jsme zaznamenali zhruba o 50 % vyšší zájem o naše účty,“ doplňuje Tomáš 
Basista, manažer segmentu malých a středních podniků PS. Noví zájemci o úvěr i Postkonta se nyní 
dočkají i dalších výhod. „Klientům nabídneme roční předplatné vybraného časopisu nebo tříměsíční 
předplatné Hospodářských novin, a to až do konce července,“ konkretizuje Tomáš Basista.  

Za čtvrtletí více stavebních spoření než loni  
Klienti stavebních spořitelen během prvních tří letošních měsíců uzavřeli 159 
tisíc nových smluv o stavebním spoření, což je meziročně o 21 tisíc smluv 
více. Vyplývá to ze statistik ministerstva financí. Za celý loňský rok Češi 
uzavřeli téměř 580 tisíc smluv. I přes pokračující růst počtu nově uzavíraných 
smluv o stavebním spoření nadále klesá jejich celkový počet. Od konce roku 
2007 se snížil přibližně o 38 tisíc na téměř 5,1 milionu. Podle údajů úřadu se 
mění i struktura počtu smluv, což má vliv také na výši vyplácené státní pod-

pory. Během prvních tří letošních měsíců pokračoval růst podílu smluv uzavřených po změně zákona o 
stavebním spoření k počátku roku 2004, který snížil státní podporu z maximálních 4500 Kč na 3000 Kč. 
Jejich podíl se tak zvýšil na 33,8 %. "Za 1. čtvrtletí 2008 byla přiznána státní podpora v celkovém obje-
mu přibližně 13,4 miliardy korun, což je o 0,8 miliardy méně než ve stejném období loňského roku," 
uvedlo MF ČR. Za rok 2007 činily celkové výdaje ze státního rozpočtu na výplatu státní podpory staveb-
ního spoření přibližně 15 mld. Kč. Spořitelny podle údajů MF ČR evidovaly ke konci března celkem 951 
tisíc úvěrů, což představuje nárůst oproti konci roku 2007 přibližně o 8000. Celkový objem těchto úvěrů 
vzrostl proti konci roku 2007 o 9 mld. Kč na celkových 189 mld. Kč.  

Úvěrový obchod ČMSS pokračuje v rekordech 
Obchodní výsledky Českomoravské stavební spořitelny za první čtyři měsíce tohoto roku jsou 

rekordní. Objem poskytnutých úvěrů meziročně vzrostl o více než 2,7 mld. Kč. Celková cílová částka 
uzavřených smluv vykazuje meziroční nárůst 20,5 mld. Kč. Dobríé výsledky hlásí ČMSS i v doplňko-
vých produktech. Meziroční srovnání počtu uzavřených smluv dokumentuje nárůst o 25,8 %. 

Stavební spořitelny půjčily o třetinu více peněz  
Stavební spořitelny půjčily od ledna do dubna Čechům na bydlení téměř o třetinu více peněz než 

ve stejném období loňského roku. Celkem tak stavební spořitelny půjčily téměř 25 mld. Kč. Za celý 
loňský rok spořitelny půjčily téměř 74 mld. Kč a celý trh úvěrů ze stavebního spoření meziročně stoupl o 
40 %. Celkem loni spořitelny uzavřely 862 tisíc nových smluv o stavebním spoření včetně navýšení 
cílových částek, zatímco předloni to bylo 826 tisíc smluv. Spořitelnám přibývají i smlouvy. Za čtyři 
letošní měsíce uzavřely 333 700 smluv o stavebním spoření včetně navýšení cílových částek, což je 
meziročně o 50 000 více. Naopak mírně klesl počet nově poskytnutých úvěrů.  

Most ve Stádlci na nové zlaté minci ČNB 
ČNB vydala 14. května do oběhu pátou zlatou minci po 2500 Kč z cyklu Technické 
památky kulturního dědictví „Národní kulturní památka řetězový most ve Stádlci“. 
Minci razila Česká Mincovna v Jablonci nad Nisou ze zlata o ryzosti 999.9 ve dvo-
jím provedení, v běžné a špičkové (proof) kvalitě. Průměr mince je 22 mm, hmotnost 
7,78 g a síla 1,6 mm. Na lícní straně je zobrazen boční pohled na řetězový most ve 
Stádlci, nad ním stylizovaná heraldická zvířata z velkého státního znaku. Při levém, 
horním a pravém okraji mince je v neuzavřeném opisu název cyklu „KULTURNÍ 

PAMÁTKY TECHNICKÉHO DĚDICTVÍ“. Při levém a spodním okraji mince je 
název státu. Označení nominální hodnoty „2500 Kč“ je při pravém okraji mince pod 
moravskou orlicí. Značka mincovny je umístěna při pravém okraji mince. Na  rubové 
straně mince se nachází čelní pohled na řetězový most ve Stádlci. Nad předním pylo-
nem mostu je římskými číslicemi uveden letopočet dokončení stavby řetězového 
mostu „MDCCCXLVIII“. Při horním a spodním okraji je neuzavřený opis 
„ŘETĚZOVÝ MOST VE STÁDLCI“. Letopočet ražby „2008“ je při spodním okraji. 
Vedle levého okraje pylonu jsou stylizovanými propojenými písmeny „LCH“ umístěny iniciály autora 
návrhu mince Luboše Charváta. Obvod lícní i rubové strany mince je lemován perlovcem. 

ZE ZAHRANIČÍ 
Ropa nad 135 USD/barel  
Cena americké lehké ropy WTI se 22. května 
během nočního obchodování v Asii poprvé do-
stala nad hranici 135 USD za barel. Analytici za 
hlavní důvod k růstu považují statistiku o stavu 
zásob ropy v USA. Čísla ukázala, že se během 
uplynulého týdne snížily zásoby ropy i benzinu. 
Poptávka po zlatu byla 
nejnižší za pět let  
Celosvětová poptávka po zlatu se v 1. čtvrtletí 
snížila o 16 % na 701 tun a byla nejnižší za pět 
let. Příčinou byl růst ceny nad 1000 USD za unci. 
V dolarovém vyjádření se však poptávka zvýšila 
o 20 % na 20,9 mld. USD.  
Slovenská koruna  
na nových rekordech 
Růst kurzu slovenské koruny pokračuje. Koruně 
stále pomáhá optimismus kolem stanovení kon-
verzního kurzu před zavedením eura. Očekává se 
totiž, že kurz slovenské měny bude vyšší než 
teď. Koruna z těchto důvodů stoupá na nová 
maxima prakticky každý den. Zatím poslední 
rekord je z pátku a činil 31,101 SKK/EUR. 
Inflace na Slovensku 
opět zrychlila 
Slovensko i měsíc po splnění inflačního kritéria 
pro přijetí eura udrželo růst spotřebitelských cen 
pod požadovanou úrovní. Inflace podle metodiky 
EU v dubnu zrychlila na 3,7 %, zatímco v březnu 
byla na 3,6 %. Duben byl pátým měsícem v řadě, 
kdy roční míra inflace na Slovensku vzrostla.  
VIG zvýšila zisk o 24 % 
Hrubý zisk rakouské pojišťovací skupiny Vienna 
Insurance Group (VIG) dosáhl v prvních třech 
měsících tohoto roku 125 mil. EUR. Společnosti 
se daří především díky rozšiřování svých aktivit 
směrem do východní Evropy. 
Výnosy AXA rostou 
Tržby finanční skupiny AXA v 1. čtvrtletí dosáh-
ly téměř 28,1 mld. EUR. Výnosy z nově uzavře-
ných smluv životního pojištění vzrostly o 0,4 p. 
b. na 21,8 %. Čistý příliv kapitálu ze životního 
pojištění dosáhl 4 mld. EUR. Na pozitivních výs-
ledcích se podílel i vývoj v ČR a Polsku, které 
prodaly nejvíce produktů životního pojištění. V 
neživotním pojištění se příjmy skupiny zvýšily o 
2 % na 8,8 mld. EUR. Ve správě aktiv AXA 
zaznamenala příliv kapitálu 3,5 mld. EUR a její 
příjmy vzrostly o 3 % na více než 1 mld. EUR.    
Zpomalení ekonomiky  
USA svět pocítí  
Současné zpomalení hospodářského růstu v USA 
pocítí i zbytek světa, i když dopady zřejmě nebu-
dou tak dramatické, jak upozorňují někteří analy-
tici, řekl prezident Fed v Atlantě Dennis Lock-
hart. Hlavním důvodem je podle něj rostoucí 
hospodářská integrace světa. Lockhart uvedl, že 
dynamika růstu na mnoha mladých trzích zeslabí 
dopady problémů v USA. Řada těchto zemí je 
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díky obchodnímu přebytku schopna akumulovat 
devizové rezervy, které jim poskytnou zdroje na 
podporu jejich vlastního hospodářského růstu. 
Zčásti se tím smaže negativní vliv poklesu vý-
vozní aktivity.  
Varování MMF  
MMF letos nadále počítá s nárůstem světové 
ekonomiky o 3,7 %. Varoval však, že na hospo-
dářský růst by mohly mít negativní dopad rostou-
cí ceny ropy a potravin. "Výrazně vyšší ceny ropy 
a komodit by mohly mít negativní dopad na růst, 
pokud zůstanou na zvýšených úrovních," dodal 
mluvčí Fondu David Hawley.  
Exodus investičních  
bankéřů  
Současná úvěrová krize v Evropě a USA podle 
BBC nutí bankéře, aby se ohlíželi po dalších 
možnostech, kde získat peníze. Novým trendem, 
především v Americe, se tak stává přesun inves-
torských aktivit na asijské trhy. Asie zatím neby-
la příliš zasažena úvěrovou krizí a aktivita na 
tamních trzích je o poznání větší. Počet akvizic v 
regionu vzrostl v 1. čtvrtletí o 15 %. Zatím žádný 
větší negativní dopad nemělo ani ničivé zemětře-
sení v Číně. Došlo sice k omezení obchodování s 
některými akciovými tituly a někteří investoři 
prozatím opustili trh, ale vážnější dopad se neče-
ká. Přesunutí aktivit mimo USA a Evropu s se-
bou přináší i stěhování bankéřů, kteří chtějí mít 
své obchody lépe pod kontrolou.  
Banky by měly mít  
větší finanční polštář  
Banky by měly být lépe připraveny čelit problé-
mům na finančních trzích, aby je případné těž-
kosti nezaskočily tak jako nynější hypoteční 
krize. Řekl to předseda Rady guvernérů Fed Ben 
Bernanke. Finanční instituce by se také měly 
naučit rizika lépe a včas odkrývat. Současné 
problémy jsou vážnější než v podobných situa-
cích v minulosti, protože těžkosti jsou hned trojí-
ho rázu: za prvé útlum na trhu bydlení, za druhé 
úvěrová krize a za třetí celková krize finančních 
trhů. Slabiny tak v řízení bank vyšly najevo vel-
mi rychle. "Lepší řízení rizika v bankách povede 
ke stabilnějšímu finančnímu systému, protože 
finanční instituce bude odolnější vůči šoku," 
poznamenal Bernanke na konferenci v Chicagu.  
UBS prodala americkému 
fondu riziková aktiva 
Největší švýcarská banka UBS prodala za 15 
mld. USD cenné papíry vázané na podřadné 
hypotéky v USA. Aktiva s nominální hodnotou 

Investoři obchodují na RM-SYSTÉM již 15 let 
V sobotu 24. května uplynulo 15 let od zahájení obchodování na mimoburzovním trhu RM-

SYSTÉM. V tomto období realizovalo obchody s cennými papíry více než 3,5 milionů drobných inves-
torů v objemu 823 mld. Kč. Aktuálně je o obchodování s akciemi na RM-S největší zájem v jeho patnác-
tileté historii. Díky technologické vyspělosti měli investoři v ČR možnost obchodovat na trhu s „nej-
rychlejším vypořádáním obchodu na světě“. Ve srovnání s burzami netrvá převedení akcií na nového 
majitel několik dní, ale je uskutečněno okamžitě po uzavření obchodu. Na základě evropské legislativy 
se mimoburzovní RM-S v následujících měsících transformuje na burzu cenných papírů zaměřenou na 
malé a střední investory. „RM-SYSTÉM je dnes připraven stát se burzou cenných papírů, na které budou 
drobní investoři moci snadno a rychle obchodovat s akciemi nebo certifikáty. Pro české, ale i zahraniční 
obchodníky s cennými papíry bude burza RM-S příležitostí jak rozšířit a více zatraktivnit své služby a 
především rozšířit počet svých klientů,“ dodává Jiří Vodička, ředitel pro strategii a marketing RM-S. 

ČEZ rozdělí rekordní dividendu  
Společnost ČEZ vyplatí z loňského zisku zatím svou nejvyšší dividendu 40 Kč na akcii před zdaněním. 
Z celkové částky 21,3 mld. Kč tak připadne zhruba 15,2 mld. Kč státu, jenž drží v ČEZ podíl přes 64 %. 
Dividendu, která je ve srovnání s loňskem dvojnásobná, na řádné valné hromadě ČEZ odsouhlasili akci-
onáři společnosti. Téměř 10 mld. Kč převedla společnost do nerozděleného zisku minulých let.  

GE Money Bank vstupuje na trh podílových fondů 
GE Money Bank vstupuje na trh podílových fondů a od května nabízí možnost 
investovat do prvního z nich – GE Money Chráněného fondu. Jedná se o smíšený 
korunový fond investující primárně do středoevropských dluhopisů a do středoev-
ropských i světových akcií. Hodnota podílového listu je chráněna, aby neklesla 
pod úroveň 90 % historicky maximální dosažené úrovně. Uzavření smlouvy, vede-
ní účtu podílových fondů i zpětný odkup podílových listů je zdarma. Investice 
není vázána na účet u GE Money Bank. 

RSJ Invest se loni propadl zisk 
Česká společnost RSJ Invest, přední obchodník a člen londýnské derivátové burzy Euro-

next.liffe, loni vykázala propad zisku. Čistý zisk činil 146 tis. Kč po předešlém objemu 12,8 mil. Kč. 
Výnosy brokerovi naopak meziročně stouply na 71,8 mil. Kč z minulých 60,4 mil. Kč.  

ČEZ bude znovu skupovat až 10 % vlastních akcií  
ČEZ bude znovu stahovat z trhu vlastní akcie. Akcionáři firmy na valné hromadě schválili ná-

kup vlastních akcií až do výše 10 % základního kapitálu společnosti. Získané akcie může společnost 
využít ke snížení základního kapitálu a pro akciový opční program, ale nejvýše do 5 milionů kusů. Akci-
onáři rovněž odsouhlasili zrušení vlastních akcií, které firma získala během první fáze zpětného odkupu.  

KAPITÁLOVÝ TRH 

Výsledky penzijních fondů za 1.čtvrtletí 2008 
Pravidelné sledování vybraných ekonomických dat za první čtvrtletí, realizované Asociací pen-

zijních fondů ČR, potvrdilo stálý zájem občanů ČR o tuto formu zajištění finančních prostředků pro 
důchodový věk. V prvním kvartále překročil počet účastníků penzijního připojištění čtyři miliony (4 056  
241), což je o 94 tisíc a asi o 2,4 % více než na konci roku 2007, kdy bylo penzijně připojištěno 3,96 
milionů občanů (3 962 098). Do systému dobrovolného penzijního připojištění je nyní zapojeno kolem  
40 % z celkového počtu občanů republiky, což představuje přes 60 % ekonomicky aktivních obyvatel 

Odborné firemní  
semináře ČEZ 

Skupina ČEZ pořádá odborné firemní semináře  
o úsporách všech druhů energie. Odborní lektoři 
z praxe účastníky seznámí s aktuálními novinka-

mi a možnostmi z oblasti snižování nákladů  
za energie a při šetření energiemi. Předají řadu 
zajímavých informací, rad a praktických tipů, 
které mohou přinést firmám finanční úspory. 
Partnerem semináře a garantem odbornosti  

a nezávislosti je přední česká poradenská společ-
nost v oblasti energetiky, ekonomiky a životního 

prostředí EkoWatt, Centrum pro obnovitelné 
zdroje a úspory energie.  

Vstup na semináře je zdarma.  
Termíny seminářů a registrace účasti na: 

http://www.posvittesinauspory.cz/cs/posvitte-si-na-uspory/chcete-usetrit-za-elektrinu/seminar-pro-firmy.html  
Účast je třeba potvrdit registrací nejpozději dva 

dny před vybraným termínem.  

POJIŠŤOVNY A PENZIJNÍ FONDY 

Pozvánka na orientační závody v běhu nebo chůzi 
Sdružení organizátorů bankovních sportovních akcí (SOBSA) zve co nejsrdečněji všechny čtenáře 
BANKOVNICTVÍ i s rodinami do Jablonce nad Nisou. V sobotu dne 28. června a v neděli 29. června 
2008 se uskuteční dva na sebe navazující závody v orientačním běhu nebo chůzi. Tratě si může 
každý vybrat sám. Jsou připraveny pro úplné začátečníky a rodiny s dětmi i pro zkušenější sportovce. 
Uzávěrka přihlášek je v pondělí 16. června 2008. Bližší podmínky a přihlášku najdete na internetové 
adrese http://www.sobsa.cz, informace vám podá také předseda organizačního výboru této akce Ing. 

Rudolf Vaigl, GSM 604 151 789 (nebo mail sobsa@volny.cz). 

Banky svedou boj o lukrativního klienta: církve  
Banky v ČR cítí příležitost v možném navrácení majetku církvím a připravují proto zvláštní 

nabídky využitelné po případném vypořádání nároků, které církve vůči státu uplatňují, napsaly Hospo-
dářské noviny. Finanční ústavy chtějí nabídnout církvím například správu jejich znovunabytého majetku 
včetně investic do zvláštních fondů, které prý budou ctít i všechna církevní tabu. V největších finančních 
ústavech podle HN vznikly specializované týmy, které se na církevní restituce připravují. "Zabýváme se 
tím od poloviny minulého roku, co se vládní koalice dohodla, že chce vyřešit církevní restituce. Předběž-
ně už po debatě s církevními představiteli připravujeme vhodné speciální produkty. Kromě správy depo-
zit jde například o investiční fondy šité na míru. Samozřejmě, že vše se bude odvíjet od konečné podoby 
schváleného zákona," uvedl Milan Polešák z ČSOB. Obdobnou aktivitu potvrdila také Česká spořitelna. 
"S církvemi spolupracujeme už řadu let. Chystáme speciální nabídku pro případ správy restituovaného 
majetku. Chceme být v této části trhu jedničkou," poznamenala Simona Můčková z ČS. Připravenost 
poskytnout zvláštní servis církvím potvrdily i další banky – Komerční banka a UniCredit Bank. 
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22 mld. převzal investiční fond, který nově vy-
tvořil americký správce aktiv BlackRock Inc.  
Bývalý šéf banky  
Bawag půjde do vězení  
Bývalý ředitel rakouské banky Bawag Helmut 
Elsner půjde na dva a půl roku do vězení. Bawag 
se před pár lety potýkala s vysokou ztrátou, která 
ji málem stála existenci. Elsner byl shledán vin-
ným ze zneužití důvěry, takže je zodpovědný za 
to, že bance vznikla ztráta kolem 1 mld. EUR. 
Banka totiž použila peníze způsobem, který jí 
něco takového zakazoval.  
Fed: snižování  
úroků v USA skončilo 
Představitelé americké centrální banky Fedu 
opustili svou rétoriku mlžící, co by se mohlo do 
budoucna se sazbami dít, a dali najevo, že další 
snižování úroků v USA není pravděpodobné.   
Agentura Moody's  
zatajila chybu  
Mezinárodní ratingová agentura Moody's Inves-
tors Service zatajila, že vinou programové chyby 
určitou dobu vydávala špatné ratingové známky. 
Napsal to ekonomický list Financial Times (FT), 
který se dostal k interním dokumentům. O případ 
se na základě zprávy začali zajímat američtí 
politici a kroky zvažuje i Komise pro cenné papí-
ry (SEC). List zjistil, že agentuře se do počítačo-
vého programu, který modeluje komplexní fi-
nanční produkty, dostaly chybné kódy. To se sice 
čas od času stává, ale ne v takovém rozsahu, jak 
se to stalo v Moody's. Navíc agentura po zjištění 
chyby měla provést změnu ratingu, což neučini-
la. Chyba se nedotkla všech ratingů, které Moo-
dy's vydává, ale pouze komplexních finančních 
produktů na evropské dluhopisy. Redaktoři FT 
zjistili, že někteří vysocí činitelé Moody's už 
začátkem roku 2007 věděli, že část ratingů neod-
povídá skutečnosti. V některých případech měl 
být nejvyšší možný rating AAA správně nižší až 
o čtyři stupně. Chybné ratingové známky agentu-
ra vydávala v průběhu roku 2006. Když Moody's 
problém začátkem loňského roku objevila, kódy 
opravila, ale známky nechala být. FT objevil 
interní dokument, v němž se píše, že "dopad té 
záležitosti s kódy se po opravě programu snížil". 
Finančním produktům ale zůstal nejvyšší rating 
až do začátku letošního roku, kdy agentura sáhla 
ke snížení celé řady ratingů v důsledku výrazné-
ho zhoršení situace na finančních trzích. 
SG: Makléř Kerviel  
možná měl pomocníka  
Makléř Jérôme Kerviel, který připravil francouz-
skou banku Société Générale o rekordní sumu 
peněz, měl zřejmě při svých nepovolených ob-
chodech uvnitř banky pomocníka. Sdělila to 
interní zpráva banky. Za viníky skandálu zpráva 
zčásti označila slabý dohled a špatnou vnitřní 
kontrolu a doporučila tyto oblasti posílit. Zpráva 
je již druhou, kterou vedení Société Générale 
nechalo o Kervielově skandálu vypracovat. Ker-
viel je vyšetřován na svobodě v podezření na 
zneužití důvěry a další trestné činy.  

(bez zahrnutí připojištěných ve věkové kategorii nad 60 let). Současně došlo k mírnému zvýšení počtu 
účastníků s příspěvkem zaměstnavatele, u kterých k 31. březnu 2008 vykázaly penzijní fondy nárůst o 12 
tisíc. Příspěvek zaměstnavatele na své připojištění tak na konci sledovaného období získalo 918 tisíc 
připojištěných, zatím co k 31. prosinci 2007 se jednalo o 906 tisíc připojištěných. Průměrná výše pří-
spěvku zaměstnavatele k uvedenému datu činila 531 Kč. Objem prostředků evidovaných ve prospěch 
účastníků penzijního připojištění se státním příspěvkem k 31. březnu 2008 dosáhl 167,2 mld. Kč. Ve 
srovnání s koncem roku 2007, kdy činil 162,1 mld. Kč, došlo ke zvýšení přesahujícímu 5 mld. Kč. 

Počet klientů PF ČP se zvýšil o 10 % 
Počet klientů Penzijního fondu České pojišťovny (PF ČP) nadále roste. V meziročním srovnání 

se jejich počet k 31. březnu 2008 zvýšil o 93 262, tj. o necelou desetinu na 1 103 708 klientů. Současně s 
tím u PF ČP ještě výrazněji přibývají vklady klientů. Na konci 1. čtvrtletí 2008 spravoval PF ČP téměř 
40 mld. Kč aktiv, což je o 15,2 % více než před rokem. Nadále se zvyšující počet klientů PF ČP svědčí o 
tom, že lidé v případě jejich zabezpečení v postproduktivním věku již nechtějí spoléhat pouze na stát. 

Čtyři miliony lidí s penzijním připojištěním  
Počet lidí s penzijním připojištěním přesáhl koncem 1. čtvrtletí 2008 podle ministerstva financí 

čtyři miliony. Sektor penzijního připojištění si tak udržuje svůj růstový trend. Roste také objem vypláce-
ného státního příspěvku. Za 1. čtvrtletí vyplatí MF ČR státní příspěvek 1,2 mld. Kč, což představuje 
meziroční nárůst o 11 %. Meziroční měsíční příspěvek na účastníka se zvýšil o 1,4 % na 105 Kč.  

Lidé stále více pojišťují svoji zadluženost 
Svědčí o tom výsledky POJIŠŤOVNY CARDIF PRO VITA za rok 2007. V ČR tato pojišťovna 

loni dosáhla 1,253 mld. Kč celkového objemu předepsaného pojistného. V meziročním srovnání se tak 
objem pojistného zvýšil o více než 22 % (2006: 1,021 mld. Kč), počet klientů vzrostl dokonce o 28 % na 
1 403 000 klientů. „Skutečnost, že naše společnost dosáhla loni spolu se svými 22 obchodními partnery 
celkového objemu předepsaného pojistného 1,253 mld. Kč, připisuji stále větší snaze klientů pojišťovat 
své závazky. Lidé si uvědomují míru rizik spojených s životními jistotami,“ komentuje výsledky za rok 
2007 předseda představenstva a generální ředitel Zdeněk Jaroš. Tohoto výsledku pojišťovna dosáhla 
především díky stále nejvyužívanějšímu produktu pojištění schopnosti splácet finanční závazek.  

DIRECT Pojišťovna slaví první narozeniny 
Přesně před rokem vstoupila na český trh DIRECT Pojišťovna, jediná pojiš-
ťovna v ČR, která své produkty nabízí výhradně prostřednictvím přímých 
prodejních kanálů, tj. přes internet a po telefonu. Za tuto dobu si získala důvě-
ru více než 23 000 motoristů. To podle firmy potvrzuje, že přímé prodejní 
kanály budou, podobně jako je tomu v zemích západní Evropy, hrát také na 
českém pojišťovacím trhu stále významnější roli. Generální ředitelka DI-
RECT Pojišťovny Zdenka Pelikánová komentuje úspěšný první rok existence 

pojišťovny slovy: „Jsme potěšeni velkým zájmem motoristů o naše produkty. Vše, co jsme si pro první 
rok předsevzali, se nám podařilo splnit. Ambiciózní plány ohledně růstu počtu klientů a nabízených slu-
žeb máme i do budoucna. Nedávno jsme začali nabízet pojištění motocyklů a chystáme také další novin-
ky. Recept našeho úspěchu zůstává stále stejný: cenově výhodné produkty šité na míru každému řidiči, 
jednoduchý a rychlý způsob sjednání pojištění a vysoká kvalita poskytovaných služeb.“  

Pojišťovnami roku Kooperativa a Pojišťovna ČS  
Asociace českých pojišťovacích makléřů vyhlásila pojišťovnou roku 2007 v kategorii neživotní-

ho pojištění Kooperativu a v kategorii životního pojištění Pojišťovnu České spořitelny. Nejlepším speci-
alizovaným pojistitelem zvolila Evropskou cestovní pojišťovnu. Ta loni vyhrála titul nejlepší pojišťovny 
roku 2006. Kooperativa získala prvenství v kategoriích neživotní pojištění, pojištění průmyslu a podni-
katelů, majetku občanů, motorových vozidel a likvidace škod. AIG Europe vyhrála v kategorii inovace 
pojistných produktů a spolupráce s makléři. V soutěži o pojistný produkt roku 2007 zvolili makléři jako 
nejlepší Flexi Pojišťovny České spořitelny. Prezidium AČPM udělilo titul osobnost pojistného trhu Vla-
dimíru Mrázovi za jeho celoživotní vynikající a mimořádný přínos k rozvoji českého pojišťovnictví.  

GE Money Multiservis: zboží za 2,4 mld. Kč 
V 1. čtvrtletí 2008 financoval GE Money Multiservis nákupy v celkové hodnotě přesahující 2,4 

mld. Kč. V meziročním srovnání se jedná o 9% nárůst. „Zájem o nákup zboží na splátky neustále roste. 
Lidé si nejčastěji pořizují televizory, nábytek či mobilní telefony. V poslední době si však na splátky ku-
pují také netradiční zboží, jako jsou například zvířata nebo vakcíny proti rakovině děložního čípku,“ 
uvedl Charlie Coode, generální ředitel a předseda představenstva GE Money Multiservis. Největší oblibě 
se v prvních třech měsících těšil klasický splátkový Multiservis úvěr. Od ledna do konce března si lidé 
jeho prostřednictvím pořídili zboží na splátky v hodnotě  přesahující 912 mil. Kč. Průměrná financovaná 
částka nákupů s Multiservis úvěrem se ve stejném období meziročně zvýšila o 44 % na 25114 Kč. 

LEASING A SPLÁTKOVÝ PRODEJ 
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